

Ref//8

Date: /٤/01/2026

تهدي الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف أطيب تحياتها إلى مكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان/ قسم الهيئات التعاھدية/ لجنة القضاء على التمييز ضد المرأة، وبالإشارة إلى رسالتها المؤرخة في 2025/12/04، تتشرف بإعلامها بان جمهورية العراق ستشارك في اجتماعات لجنة القضاء على التمييز ضد المرأة في دورتها (92) بتاريخ 2026/02/04، لمناقشة تقرير جمهورية العراق الدوري الثامن، كما تتشرف بإعلامها بان معالي وزير العدل الدكتور خالد سلام سعيد سيتأرس وفد جمهورية العراق يرافقه السيدات والسادة أعضاء الوفد المدرجة اسمائهم وعناوينهم الوظيفية في القائمة المرفقة.

تغتنم الممثلة الدائمة لجمهورية العراق لدى مكتب الأمم المتحدة والمنظمات الدولية الأخرى في جنيف هذه المناسبة، لتعرب لمكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان/ قسم الهيئات التعاھدية/ لجنة القضاء على التمييز ضد المرأة ، عن فائق تقديرها واحترامها.

جنيف: 15 كانون الثاني 2026

مكتب المفوض السامي لحقوق الإنسان/ قسم الهيئات التعاھدية
/ لجنة القضاء على التمييز ضد المرأة / جنيف



المرفقات:

- قائمة بأسماء الوفد.





جنيف
GENEVA

Ref/ ١٨

Date: 14/01/2026

(Unofficial Translation)

The Permanent Mission of the Republic of Iraq to the United Nations Office and other International Organizations in Geneva presents its compliments to the Office of the High Commissioner for Human Rights/ Treaty Bodies Section / Committee on the Elimination of Discrimination against Women and with reference to its Note letter dated 4th Dec 202, has the honour to inform the esteemed Committee that the Republic of Iraq will participate in the meetings of the Committee on the Elimination of Discrimination against Women in its 92th session on 04/02/2026, to consider the eighth periodic report of the Republic of Iraq, , and has the honour to inform the esteemed Committee that **the delegation will be headed by H.E Dr. Khalid Salam Saeed, Minister of Justice, accompanied by the ladies and gentlemen members of the delegation whose names and job titles are included in the attached list.**

The Permanent Mission of the Republic of Iraq avails itself of this opportunity to renew to the Office of High Commissioner for Human Rights/ Human Rights/ Treaty Bodies Section / Committee on the Elimination of Discrimination against Women, the assurances of its highest consideration.

Geneva, 15th Jan, 2026

the Office of High Commissioner for Human Rights/ Human Rights/
Treaty Bodies Section / Committee on the Elimination of Discrimination
against Women / Geneva

Attachment.

- List of delegation names.





List of the Delegation of the Republic of Iraq

- 1- H.E. Dr. Khalid Salam Saeed/ Minister of Justice.
- 2- Mr. Zeyad Khaleefah AL Tameemi / Deputy Minister of Justice.
- 3- Dr. Zaidan Khalaf Obaid/ Advisor of Prime Minister for Human Rights.
- 4- Dr. Salah Hadi Saleh / Head of Scientific Supervision and Evaluation Authority / Ministry of Higher Education.
- 5- Dr. Dindar Farzanda Zubeir / Office of the Coordinator of International Recommendations / Kurdistan Regional Government.
- 6- Dr. Yusra Kareem Mohsin / Director General of the National Directorate for Iraqi Women/ the General Secretariat for Council of Ministers.
- 7- Mr. Ahmed Hadi Buniya /Director General of Legal Department/ Ministry of Labor and Social Affairs.
- 8- Mr. Riyadh Kareem Abdullah/ Director General of the of the General Directorate of Curriculum Development/ Ministry of Education.
- 9- Mr. Amer Abbas Zghair / Director General of Planning and Follow-up Department / Ministry of Migration and Displacement.
- 10- Haidar Abdulelah Aref / Head of Human Rights Department/ Ministry of Justice.
- 11- Khalid Falah Kadhim / Head of Human Rights Directorate / Ministry of Interior.
- 12- Mr. Salam Hussein Kadhim / Head of Human Rights Directorate / Ministry of Defense.
- 13- Mr. Dashti Salam Saeed / Ministry of Justice.
- 14- Dr. Shaymaa Salahaldeen A.Q / Head of Women Affairs and Human Rights Section/ Ministry of Health.
- 15- Dr. Huda Jawad Abdulridha / Legal Department / The General Secretariat for Council of Ministers.
- 16- Mr. Mohamad S. Mohamadsalah/ Director of Minister of Justice's Office.





- 17- Mrs. Medya Hoshyar M. Amin / Office of the Coordinator of International Recommendations/ Kurdistan Regional Government.
- 18- Zinah Aymen Abdulwahhab / Office of the Coordinator of International Recommendations/ Kurdistan Regional Government.
- 19- Mrs. Yasameen Khalid Mohammed / Hunam Rights Department/ Ministry of Justice.





قائمة بأسماء وفد جمهورية العراق

- 1- معالي د. خالد سلام عادل / وزير العدل.
- 2- السيد زياد خليفة التميمي/ الوكيل الاقدم لوزارة العدل.
- 3- الدكتور زيدان خلف عبيد / مستشار رئيس مجلس الوزراء لحقوق الانسان.
- 4- الدكتور صلاح هادي صالح/ رئيس جهاز الاشراف والتقويم العلمي / وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.
- 5- الدكتور ديندار فرزند زبير/ مكتب منسق التوصيات الدولية/ حكومة إقليم كردستان.
- 6- الدكتورة يسرى كريم محسن/ مدير عام الدائرة الوطنية للمرأة العراقية/ الأمانة العامة لمجلس الوزراء.
- 7- السيد احمد هادي بنية/ مدير عام الدائرة القانونية/ وزارة العمل والشؤون الاجتماعية.
- 8- السيد رياض كريم عبدالله / مدير عام المديرية العامة للمناهج / وزارة التربية.
- 9- السيد عامر عباس زغير/ مدير عام دائرة التخطيط والمتابعة / وزارة الهجرة والمهجرين.
- 10- السيد حيدر عبدالاله عارف/ مدير دائرة حقوق الانسان / وزارة العدل.
- 11- السيد خالد فلاح كاظم/ مدير مديرية حقوق الانسان/ وزارة الداخلية.
- 12- السيد سلام حسين كاظم / مدير مديرية حقوق الانسان/ وزارة الدفاع.
- 13- السيد دشتي سلام سعيد/ مرافق السيد وزير العدل.
- 14- الدكتورة شيماء صلاح الدين عبدالقادر/ مدير قسم شؤون المرأة وحقوق الانسان/ وزارة الصحة.
- 15- الدكتورة هدى جواد عبدالرضا/ الدائرة القانونية / الأمانة العامة لمجلس الوزراء.
- 16- السيد محمد شريف محمد صالح/ مدير مكتب السيد وزير العدل.
- 17- السيدة ميديا هوشيار محمد امين/ مكتب منسق التوصيات الدولية/ حكومة إقليم كردستان.
- 18- السيدة زينة ايمن عبدالوهاب/ مكتب منسق التوصيات الدولية/ حكومة إقليم كردستان.
- 19- السيدة ياسمين خالد محمد/ دائرة حقوق الانسان/ وزارة العدل.

